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Abstract of Thesis  

 

  الوركـبت هـي الخشب و الألونيىم ححج حأثير الاحـوال الصذهيتاثـلعخبسلىك ا

 

 تحت ذات الإسناد البسٌط من الخشب والالمنٌوم تهدف الدراسة الحالٌة إلى بحث السلوك الإنشائً للعتبات المركبة
تم تشكٌل عٌنات الفحص من الواح الخشب المسماة البلاٌوود وعتبات الالمنٌوم ذات مقطع صندوقً .  تأثٌر احمال صدمٌة

، الجزء الأول ٌتضمن العمل المختبري نجزئًتشتمل الدراسة على . وروابط معدنٌة (اٌبوكسً)ربطت بواسطة مادة لاصقة 
  تم من خلال. اختبارات تحت تأثٌر احمال ساكنة و اختبارات تحت تأثٌر احمال صدمٌة،  بدوره قسم الى مرحلتٌنوالذي

 على التصرف عدة عوامل تأثٌر  مدىفحوصات على النماذج المختلفة من العتبات لبٌانمن الـسلسلة المرحلة الاولى إجراء 
تملك  ( و الألمنٌوملخشبمقاطع مركبة من ا) بٌنت الدراسة إن المقاطع المقترحة .الإنشائً و المقاومة القصوى لهذه العتبات

تم . اما فً المرحلة الثانٌة من الاختبارات فقد تم الفحص  تحت تأثٌر احمال صدمٌة. مقاومة جٌدة للأحمال بالنسبة إلى وزنها
التً اخذت بنظر الاعتبار عند عمل اختبارات تحت تأثٌر  نفس العوامل تأثٌر  مدىفحوصات على النماذج لبٌانإجراء الـ

اعطت نتائج هذه الدراسة صورة واضحة عن مدى وكٌفٌة تأثر سلوك العتبات المركبة من الخشب والالمنٌوم . احمال ساكنة
فً الجزء الثانً من الدراسة تم استخدام طرٌقة . بالعوامل التً تم اخذها بنظر الاعتبار عند تعرضها لاحمال صدمٌة

 حٌث ان الهدف . باستخدام نمذجة ثلاثٌة الأبعادتحت تأثٌر احمال صدمٌةالعناصر المحددة لتحلٌل العتبات المفحوصة 
 .مركبة عتباتالرئٌسً لهذا التخلٌل هو اٌجاد تمثٌل عددي مناسب لدراسة كاملة لسلوك مثل هكذا 

BEHAVIOR OF TIMBER-ALUMINUM COMPOSITE BEAMS UNDER IMPACT LOADS  

 

 An experimental along with numerical analysis has been carried out to investigate the 

behavior of simply supported timber – aluminum composite beams under impact loads. The 

composite beams are made by connecting plywood slabs with aluminum beams (box sections) 

using adhesive epoxy material and mechanical self-tapping self-drilling fasteners. 

The program of present study is divided into three parts. The first part is the static experimental 

work. This part was adopted to provide database to the second part of this study, where the 

composite beams were tested under impact loads. The static tests were conducted to investigate 

the effects of several parameters on the structural behavior and strength of timber aluminum 

composite beams. Tests revealed that the proposed beams (timber – aluminum composite 

beams) have a good loading capacity relative to their weight. In the second part, the composite 

beams tested under the impact loading. The effects of the same parameters considered in the 

static tests are considered in the investigation of behavior of the tested composite beams under 

impact loads.  From the results of these impact tests, it has become clear how the characteristics 

of the tested timber aluminum composite beams are affected by the considered parameters in 

this study. The finite element analysis has been used in the third part of this work program to 

analyze the timber aluminum composite beams tested under impact loads. The adopted 

nonlinear finite element analysis gave compatible results with the experimental ones. 


